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گـــزارش
ارسال شکایات مردمی در خصوص شهریه مدارس غیر دولتی 

کار به تعزیرات حکومتی کشید
آسیب شناسی برنامه ششم چه شد؟!

رئيس جمهــور ديروز هنگام تقديــم برنامه هفتم 
توسعه كشور گفت: »در خوشبينانه ترين وضعيت 
برنامه هــای گذشــته 30 تا35 درصد اجرا شــده 

است«!؟ با اين احوال پرسيد؟
1-تکليف بقيه مفاد اجرا نشده همين برنامه ششم 
كه تمديد شــده چيســت؟ از ايــن رهگذر چقدر 

خسارت به كشور وارد شده است؟
2- چگونه می شــود كه طی هفت ســال گذشته 

دولت ها اين قانون جامع را اجرا نکردند؟
3-در عمر دو ســاله دولت ســيزدهم چه مقدار از 

برنامه ششم اجرايی شده است؟
4-تکليف طرح های كلان توســعه كه برای كشور 
ضــروری بود و عملياتی نشــد چه می شــود، آيا 

مجددا در برنامه هفتم لحاظ شده است؟ 
5-شــنيده ها حاكی اســت كه از ديــدگاه  بخش 

خصوصی در تدوين برنامه هفتم استفاده نشده؟ 
6-رئيس جمهــور ديروز گفت كــه تدوين برنامه 
هفتم از دی ماه ســال گذشــته تا اســفند انجام 
شــده است! دراين فرصت كوتاه نوشتن يك برنامه 
اساســی و حياتی در22فصل،7بخــش و302ماده 

امکانپذيراست؟
7-رئيس جمهور از آســيب شناسی و راهکارهای 
تحليلــی برنامه های قبل گفت اهم اين اشــکالات 

برنامه ها در چه مواردی بوده است؟
8- متاســفانه جهت گيری برنامه هفتم در مضيقه 
گذاشتن بازنشستگان و افراد در شرف بازنشستگی 
است كه ای كاش توسط نمايندگان اين تضييقات 

در بررسی برنامه اصلاح شود و به تصويب نرسد!

استقبال ۱۱ هزار کارگاه از بخشودگی 
جرایم بیمه ای در کمتر از یک ماه

اســتقبال  از  تأمين اجتماعی  مديرعامل ســازمان 
كارفرمايــان از طرح بخشــودگی جرايــم بيمه ای 
خبــر داد و گفــت: از ابتدای خرداد مــاه تاكنون 
 11 هزار كارگاه برای اســتفاده از اين تســهيلات 

ثبت نام كرده  اند.
ميرهاشــم موســوی در ايــن زمينه اظهــار كرد: 
امسال از ســوی مقام معظم رهبری به عنوان سال 
مهار تورم و رشــد توليد نامگذاری شده است و از 
ابتدای ســال با توجه به تکليفی كه بر دوش دولت 
گذاشته شد، سازمان تأمين اجتماعی اين موضوع را 
دنبال كرده و بخشــنامه بخشودگی جرايم بيمه ای 
كارفرمايان با هدف تسهيل شــرايط فعاليت برای 
كارگاه های دچار مشکل در ابتدای خرداد ماه صادر 
شــد. از ابتدای اجرای اين طرح و در كمتر از يك 
مــاه، تاكنون حدود 11 هــزار كارگاه در اين طرح 
ثبت نام كرده انــد و حدود 2,500 ميليارد تومان با 
كارگاه های دچار مشــکل توافق حاصل شده است. 
موســوی افزود: بررســی هايی كه طی هفته های 
اخير انجام شــد، نشــان داد كه برخی از كارگاه ها 
به دليل اســتفاده از طرح های قبلی و عدم پرداخت 
به موقــع اقســاط در دوره های قبلی بخشــودگی 
جرايم، مشــمول دوره جديد بخشــودگی جرايم 
نمی شــوند؛ اينها كارگاه هايی هســتند كه تقسيط 
بدهی در ادوار قبل داشــته اند و متأسفانه با وجود 
دو بار تقسيط بدهی در گذشته، موفق به پرداخت 
بدهی بيمه ای خود نشــده و همچنان دچار مشکل 
هســتند. به منظور رفع اين مشکل، برای اولين بار، 
تقسيط بدهی در بار سوم نيز با صدور بخشنامه ای 
امکان پذير شده است و كارگاه هايی كه اين مشکل 
را دارند، می توانند با تقســيط بدهی برای بار سوم، 
از تسهيلات بخشودگی جرايم استفاده كنند تا اگر 
موانعــی برای فعاليت كارگاه ها وجود دارد، برطرف 
شــود. اين كار برای تســهيل گری بيشــتر و برای 
همکاری حداكثری برای رشد توليد توسط سازمان 
تأمين اجتماعــی انجام شــد و برای بار ســوم نيز 
امکان تقسيط بدهی فراهم شده است. بخشودگی 
جرايم بيمه ای بــرای همه كارگاه هــای توليدی، 
فنی، صنعتی و معدنی، شــركت های دانش بنيان و 
همچنين اصناف كه تعداد شــاغلان آنها زير 100 

نفر است، قابل اجراست.

آغاز ثبت نام »هفتمی ها« از اول تیر  
ثبت نام دانش آموزان پايــه هفتم از اول تير و پايه 

دهم نيز از نيمه تير آغاز می شود.
از ابتدای تيرماه ثبت نام پايه هفتمی ها آغاز می شود 
امــا از آنجا كه برای ثبت نام پايــه دهم به نمرات 
كارنامه و نتيجه هدايت تحصيلی نياز است، ثبت نام 
اين دسته از دانش آموزان از نيمه تير شروع می شود. 
محمد مهدی كاظمی، معان آموزش متوسطه وزير 
آموزش و پرورش با بيان اينکه بخشــنامه ثبت نام 
پايه ها، نهم ارديبهشت از سوی وزارتخانه به استانها 
ابلاغ شده اســت، اظهار كرد: ثبت نام پايه هفتم از 
اول تيرماه انجام می شــود. وی ادامه داد: ثبت نام 
پايــه دهم پس از اينکه برگــه كارنامه ها و هدايت 
تحصيلی صادر شد انجام می شود چراكه هم كارنامه 
و هم برگــه هدايت تحصيلی برای ثبت نام در پايه 
دهم ملاك عمل هستند.  وی با بيان اينکه معمولا 
در نيمه تيرماه ثبت نام پايه دهم انجام می شــود، 
دربــاره ثبت نام ميان  پايه هــا توضيح داد: ثبت نام 
ميــان پايه ها به مرور بر اســاس كارنامه و عملکرد 
قبولی دانش آموزان است. درواقع به گونه ای برنامه 
ريزی شده كه بر اســاس كارنامه و عملکرد قبولی 
دانش آموزان، زمينه ثبت نام پيش فرض دانش آموز 

در پايه بالاتر انجام شود.

نکته سنج!

آش آنقدر شور شده است كه سازمان تعزيرات جکومتی وارد ميدان شده و قصد 
دارد تا با گرانفروشی مدارس غير دولتی مبارزه كند.

اين روزها مدارس غير دولتی يا همان غير انتفاعی سوژه داغ افکار عمومی جامعه 
شــده تا جايی كه صــدای پدر مادرها را در آورده چرا كــه با وجود نرخ گذاری 
وزارت آموزش و پروش با ارقام بالا، مدارس غير دولتی شهريه بيشتر از آنچه كه 
وزارت آمــوزش و پرورش اعلام كرده از مردم دريافت می كنند. حال بايد ديد كه 
آيا سازمان تعزيرات می تواند با گرانفروشی مدارس غير دولتی مقابله كند يا نه؟

در همين زمينه رئيس ســازمان تعزيرات از ارسال شکايات مردمی در خصوص 
دريافت خارج از ضابطه شهريه مدارس غير دولتی به شعب اين سازمان خبرداد.
احمد اصانلو رئيس ســازمان تعزيرات حکومتی در نشســت هم انديشــی شهريه 
مدارس غير دولتی گفت: متاســفانه در برخی مــوارد بدون ضابطه و بدون توجيه 
منطقی مبالغی دريافت شــده است. وی ادامه داد: شــکايات مردمی در خصوص 
شهريه مدارس به شعب ارسال شده و آموزش و پرورش خود به دنبال حل مشکلات 

مدارس غير دولتی است؛ از همين رو جلسه ای در اين خصوص برگزار شد. 
رئيس ســازمان تعزيرات حکومتی گفت: در بخش عوارض ســاختمانی و قيمت 

بليت مترو و اتوبوس ورود كرديم و با پيگيری تعزيرات مشکلات حل شدند.
وی تصريح كرد: ما ترجيح می دهيم ســازمان ها با تعامل مشکلات را حل كنند. 
با توجه به اينکه تعدادی شــکايت به ما واصل شــده ما ناچار به ورود هستيم اما 
منتظر هستيم تا آموزش و پرورش در اين خصوص برنامه خود را به ما ارائه دهد. 
در ادامه محمودزاده رئيس ســازمان مدارس غيردولتی گفت: آموزش و پرورش 
18 هزار مدرســه و 20 هزار آموزشــگاه در سطح كشور دارد. از زمانی كه دولت 
سيزدهم مستقر شد به شهريه نظم داديم و الگوی كيفيت بخشی را برای مدارس 

و آموزشگاهها داشتيم.  
رئيــس مدارس غيردولتی آموزش و پرورش گفت: در مجموعه آموزش و پرورش 
پژوهش جدی صورت گرفت كه شــهريه برچه اساســی اخذ شــود و شاخصی 

مشخص شود تا شهريه بر اساس آن تعيين شود.
محمودزاده خاطرنشــان كرد: بخشنامه ای 22 فروردين 1402 به استان ها ابلاغ 

شــد. در اين بخشــنامه چند موضوع را مد نظر قرار داديــم. يکی از موضوعاتی 
كه در اين ابلاغيه مد نظر قرار گرفت بحث نيروی انســانی و ســرانه پرداختی و   
فضای فيزيکی، سرانه تجهيزات و ساير هزينه ها بود.  اين فرايند برای اولين بار در 

آموزشگاه ها اجرا خواهد شد. 
وی ادامه داد: در حال حاضر ما از دو ميليون  تا 38 ميليون تومان شهريه داريم 
و 15 هزار مدرسه زير 15 ميليون شهريه دريافت می كنند. شهريه مدارس برای 
ســال 1402 نيز در روزهای آينده نيز اعلام خواهد شــد و بايد گفت كه شهريه 

امسال 15 زودتر نسبت به سال قبل ابلاغ شده است.  
وی افزود: 800 مركز آموزشــی در طول يکســال گذشــته پلمب شده اند و آن 
چيــزی كه در فضای مجازی مطرح می شــود درخصوص نيــم درصد مدارس 
غيردولتی اســت كه تخلف می كنند. در هفته آينده نيز ســقف و كف شهريه را 
اعلام می كنيم.   به گفته وی آموزش و پرورش براســاس آيتم های خود نظارت 

جدی و ميدانی دارد.
وی دربــاره پيش ثبت نام ها هم گفــت: اگر پيش ثبت نامی اتفاق می افتد قرار  

بود پولی گرفته نشود يا به صورت علی الحساب باشد و در صورت انصراف دانش 
آموز تمام شهريه علی الحساب به والدين عودت داده شود.  

رئيس مدارس غير دولتی آموزش و پرورش ادامه داد: نظارت جدی در حال انجام 
اســت و به دليل تغييراتی كه ما در حال اجرای آن هستيم، مقاومت هايی وجود 
دارد. برای اولين بار اســت كه معلمان بايد دوره آموزشی ببينند و بايد گزينش 
شوند،همچنين برای اولين بار است كه معلمان مقطع ابتدايی برای تدريس بايد 

تحصيلات مرتبط داشته باشند.  
در ادامه محســن حســين لويی مدير كل نظارت بر خدمات عمومی ســازمان 
حمايت  خاطرنشان كرد: برای بحث شهريه با همکاری آموزش و پرورش فرمول 

هايی را مشخص كرديم و براساس آن شهريه دريافت می شد.  
وی ادامه داد: يا نبايد اجازه ثبت نام در ارديبهشــت بدهيم يا بايد دستورالعمل 

را زودتر می فرستاديم.  
مدير كل نظارت بر خدمات عمومی ســازمان حمايت با اشاره به تعديل و ترميم 
شــهريه ها گفت: برخی مدارس با پايه پايين بسته شــده است و نياز به ترميم 
دارنــد و امکان ارائه خدمت مناســب ندارند. همچنين در مدارســی كه قيمت 
خــارج از حد متعارف دريافت می كنند بايد تعديل صورت بگيرد. مدارس اماكن 
آموزشی هستند و نظارت بايد متناسب با شرايط محيط صورت بگيرد،هماهنگی 

و همکاری خوبی بين ما و سازمان مدارس غيردولتی وجود دارد.  
 در پايان اين جلسه اصانلو گفت: موضوع شهريه در ستاد تنظيم بازار هم مطرح 
شده است. ما درخصوص قيمت گذاری دخالت نمی كنيم اما مشکلی كه در حال 
حاضر داريم اين اســت كه تاخير در ابلاغ مصوبه تعرفه باعث سواستفاده شده و 

بازخورد بدی داشته است. 
وی ادامه داد: براســاس قانون،مرجع نظارت اوليه نيستيم  بلکه مرجع رسيدگی 
به تخلفات هســتيم. ما درخواست داريم كه زودتر مصوبه اعلام شود البته تا قبل 
از آن به تخلفات مواردی كه در شــعب ملی اعلام شده است رسيدگی می شود. 
بحث مقابله با متخلفان سياســت ما اين است كه برخورد قاطع داشته باشيم تا 

همان يك درصد يا نيم درصد تخلف هم اتفاق نيفتد.

 ماجرای واگذاری دو ملک در قزوین
 به ماهی یک میلیون تومان

يك فعال رسانه ای در عرصه فضای مجازی با انتشار مطالبی در توئيت خود مدعی شده كه يکی از مسئولان املاكی را 
به يکی از بستگانش در قزوين كه متعلق به خودش نيز نبوده، ماهيانه يك ميلايون تومان اجاره داده است.

او در توئيت خود نوشــته؛ اخيرا مطلع شــدم در قزوين يکی از بزرگترين موقوفات چند صد هکتاری اســتان متعلق به 
حسينيه امينی ها را تقريبا بصورت رايگان به يك دختر خانم متولد 69 واگذار كرده اند.كنجکاو شدم ببينم ايشان آقازاده 
كداميك از مســئولين است؟ از نتيجه  جست وجو بهت زده شدم. اين فعارل فضای مجازی كه سابقه افشاگری هايی نيز 
دارد در ادامه نوشته؛ بخاطر احکام دادگاه و حجم پرونده هايی كه دارم تصميم گرفتم چند خطی با مستندات و مدارك 
بنويســم و به هرجايی كه دستم می رسيد رساندم بلکه بدون انتشار اتفاقی بيفتد.متاسفانه ماه ها گذشت و هيچ اتفاقی 
نيفتاد.البته حدس می زدم اتفاق خاصی رخ نخواهد داد.برای اتمام حجت با خودم بود. او در ادامه نوشته خود گفته كه 
پس از ناكامی در نتيجه گزارش به برخی مراكز مختلف برای رسيدگی، اقدام به انتشار اين ماجرا كرده است. البته اگر 
ادعای او درست باشد و از سوی مراكز و سازمان هايی كه مطالب با اسناد و مدارك به آنها فرستاده شده اقدامی نکرده اند، 
اتفاق خوبی نيفتاده و تنها نتيجه اين بی توجهی بدبين شدن مردم است. و البته اگر افشا كننده در اين زمينه دروغ گفته 
باشد نيز باز هم نمی توان اين افشاگری را جمع كرد و نتيجه آن باز هم بدبين شدن مردم است. اكنون آن سازمان و آن 
مسئولی كه افشاگر ماجرا از ان نام برده است بايد پاسخی قانع كننده به افکار عمومی بدهند تا شايد فضايی كه اكنون 

در جامعه به وجود آمده بيشتر از اين تحت تأثير آن اطلاعات قرار نگيرد.

 ۱۰ هزار پزشک بدون کارتخوان در بخش دولتی
به سازمان امور مالیاتی معرفی شدند

معاون فنی و نظارت سازمان نظام پزشکی از ارسال فهرست 10 هزار پزشك شاغل در مراكز درمانی و بدون كارتخوان 
به سازمان امور مالياتی كشور خبر داد.

مهری حجت دوســت گفت: اسامی اعضای سازمان نظام پزشکی شــاغل در بيمارستان ها، مراكز درمانی و مراكز جراحی 
محدود برای استفاده از فرم تبصره 100 به سازمان امور مالياتی ارسال شد. بدين ترتيب ماليات اين گروه از پزشکان بدون 
تسليم اظهار نامه مالياتی و تنها با افزودن ضريب به عدد سال گذشته محاسبه می شود. معاون فنی و نظارت سازمان نظام 
پزشکی با بيان اينکه پزشکان آمادگی پرداخت ماليات را دارند به شرطی كه شفافيت و عدالت برقرار باشد، افزود: پس از 
پيگيری های انجام شده توسط سازمان نظام پزشکی در نهايت مقرر شد چنانچه طبق محاسبه نرم افزار اظهار نامه تبصره 
100، عدد ماليات پزشکان تا سقف 600 ميليون تومان باشد پزشکان بتوانند بدون ارائه اظهار نامه مالياتی از فرم تبصره 
100 اســتفاده كنند. حجت دوست با بيان اينکه محدوديت استفاده از تبصره ماده 100 پيش از اين تا سقف 60 ميليون 
تومان ماليات تشخيصی سامانه اظهارنامه های مالياتی بود، ادامه داد: امسال اين رقم به 600 ميليون تومان افزايش پيدا كرد 
با توجه به اينکه برخی از اعضای سازمان نظام پزشکی از جمله متخصصين بيهوشی و طب اورژانس كه در بيمارستان ها 
و مراكز درمانی و جراحی محدود اشتغال دارند به دليل ماهيت شغل شأن نمی توانند از كارتخوان استفاده كنند و ماليات 
پرداخت كنند بنابراين فهرست اين دو گروه از پزشکان و نيز ساير اعضای سازمان نظام پزشکی كه مطب شخصی و دفتر 

كار ندارند به سازمان امور مالياتی ارسال شد كه بتوانند زين پس از تبصره ماده 100 استفاده كنند.

رئيس پليس راهور فراجا توضيحاتی را درباره اجرای طرح ارائه يك روزه گواهينامه موتورسيکلت 
ارائه كرد.

ســردار ســيد كمال هاديانفر در گفت وگو با ايســنا، درباره اينکه اجرای طــرح ارائه يك روزه 
گواهينامه موتورســيکلت در چه مرحله ای قرار دارد، گفت: در حال حاضر طرح ارائه يك روزه 
گواهينامه موتورسيکلت در ســمنان به شکل پايلوت اجرا شده است؛ ما در نظر داريم كه طی 
يکی دو هفته آتی اين طرح را در تبريز هم اجرا كنيم و پس از آن با رفع نواقص و مشــکلات 

سامانه، آن را به شکل سراسری در كشور به مرحله اجرا دربياوريم.  
رئيس پليس راهور فراجا درباره جزئيات طرح ارائه يك روزه گواهينامه موتورســيکلت نيز گفت: 
برابر آمارهای پليس راهنمايی و رانندگی، شش ميليون و 800 هزار نفر در كشور از موتورسيکلت 
اســتفاده می كنند، اما فاقد گواهينامه موتورسيکلت هســتند. ما بررسی كرديم و ديديم اگر با 
همين روال عادی و جاری بخواهيم كاری كنيم كه اين افراد گواهينامه موتورســيکلت دريافت 
كنند، بيش از 40 ســال زمان لازم اســت. به همين دليل نيز طرح ارائــه يك روزه گواهينامه 
موتورســيکلت را طراحــی كرديــم. وی درباره دلايلی كــه منجر به عدم دريافــت گواهينامه 
موتورســيکلت از سوی موتورسيکلت سواران شده نيز به ايسنا گفـــت: مشکلاتی مانند گرانی، 
طولانی شــدن فرآينــد دريافت گواهينامه و ... منجر به اين شــده بود كــه اصطلاحا برخی از 
راكبان موتورســيکلت گواهينامه گريزی كنند. هاديانفر درباره اينکه چه كســانی می توانند يك 
روزه گواهينامه موتورســيکلت خود را دريافت كنند، گفت: متقاضيان بايد توجه داشته باشند 
كه تنها افراد دارای موتورسيکلت كه موتورسيکلتی به نام خود داشته باشند، می توانند در اين 
طرح شــركت كنند. در واقع افراد فاقد موتورسيکلت بايد با همان سير و مراحل قديمی نسبت 
به دريافت گواهينامه خود اقدام كنند. اما اگر فردی دارای موتورسيکلت باشد، می تواند در طرح 

دريافت يك روزه گواهينامه موتورسيکلت مشاركت كند.
رئيــس پليس راهور فراجا درباره اينکه آيا واقعا در عرض يك روز می توان گواهينامه را دريافت 
كرد يا خير نيز گفت: اين موضوع بســته به فرد متقاضی دارد. ما در اين طرح تمام اقدامات از 
برگزاری آزمون آئين نامه، آزمون عملی، معاينات پزشکی و ... را در طول يك روز ارائه می دهيم. 
اما به هرحال فرد متقاضی نيز بايد مهارت لازم را داشته و امتياز كافی را كسب كند. اگر فردی 
تمام اين آزمون ها و معاينات را به درستی پشت سر بگذارد، ظرف مدت يك روز تمام اقداماتی 

را كه بايد برای دريافت گواهينامه انجام دهد، انجام داده است.
هاديانفر ادامه داد:  در طرح ارائه يك روزه گواهينامه تمام اقدامات مربوط به دريافت گواهينامه 
انجام شــده و ما بر اســاس مرّ قانون كارها را انجام می دهيم، اما فرآيندها را كوتاه كرده ايم، تا 
بتوانيم اين شش ميليون و 800 هزار موتورسوار فاقد گواهينامه ظرف مدت يك سال تا يکسال 
و نيم گواهينامه موتورسيکلت دريافت كنند. وی درباره هزينه دريافت يك روزه گواهينامه نيز 
اظهاركرد:  در طرح يك روزه هزينه ها حدود 60 درصد ارزان تر از رويه عادی دريافت گواهينامه 
است. اما بازهم تاكيد می كنم كه اين طرح فقط برای دارندگان موتورسيکلت است و افرادی كه 

فاقد موتورسيکلت هستند بايد همان مسير عادی را طی كنند.
رئيس پليس راهور فراجا درباره زمان اجرای سراسر طرح ارائه يك روزه گواهينامه موتورسيکلت 
نيز گفت:  اين طرح حتما در كل كشــور اجرا خواهد شــد و فرمانده محترم فراجا نيز با اجرای 
آن موافقــت كرده اند. طی يکی دو هفته آتی اين طــرح را در تبريز هم اجرايی خواهيم كرد و 
ان شــاالله با رفع نواقص و مشــکلات احتمالی كه ممکن است در حين اجرای پايلوت مشخص 
شــود، آن را به شکل سراســری اجرايی خواهيم كرد. هاديانفر درباره اينکه كدام آموزشگاه ها 
می توانند در اين طرح مشــاركت كنند، اظهاركرد: تمامی آموزشگاه های موتورسيکلت می توانند 

در اجرای اين طرح مشاركت كنند.

همه چیز درباره دریافت یک روزه گواهینامه موتورسیکلت

۶ میلیون و ۸۰۰ هزار موتورسوار بدون گواهینامه
 مدير عامل بنياد بركت با اشاره به اقدامات صورت  ســميهملکی
گرفته در ايجاد اشغال در سراسر كشور، اشتغالزايی درآمدزا و پايدار با 
هدف توانمندسازی مناطق محروم را محور برنامه های بنياد عنوان كرد.  
محمــد تركمانه مدير عامل بنياد بركــت ديروز در جمع خبرنگاران 
ضمن تشــريح اقدامات مهم اين بنياد در سالهای اخير از برنامه های 
پيش روی اين بنياد بويژه در حوزه اشــتغالزايی به عنوان مولفه مهم 

در تامين نيازهای كشور و امنيت غذايی خبر داد. 
تركمانه در باب عملکرد بنياد بركت در حوزه صنايع غذايی در ســال 
گذشــته و چشم انداز پيش رو گفت، بنياد بركت از 14 سال پيش با 
هدف توانمند ســازی اقتصادی و محروميت زدايی از مناطق محروم 
آغاز به كار كرد. در اين راســتا برنامــه های متعددی صورت گرفت. 
در گام نخســت مطالعاتی درباره عملکرد ســاير كشــورها در مسير 
توانمندســازی اقتصادی صورت گرفت و براساس آن نيز به الگوهايی 
در اين زمينه دست يافتيم. در اين چارچوب طرح هايی همچون سها، 
آسمان، آفتاب و...  اجرا شــد كه هر كدام بخشی از توانمندسازی را 
محقق ســاختند. وی در ادامه با تاكيد بر اينکه اشــتغال زايی محور 
اصلی توانمندســازی در مناطق محروم بوده اســت عنوان كرد، اين 
اشتغال منجر به توليد گردد كه رشدی پايدار را به همراه داشته باشد. 
وی درباره اقدامات بنياد در سال گذشته گفت، در اين سال اتفاقات 
خوبی در حوزه اشــغال روی داد و به ميزان تمام سالهايی كه در اين 
حوزه ســرمايه گذاری كرده بوديم، بنياد بركت توانست در اين سال 
در مسئله اشتغال زايی سرمايه گذاری داشته باشد كه رقمی بالغ بر 
8 هزار و 200 ميليارد تومان ســرمايه گذاری مستقيم و حجم كل 
سرمايه گذاری بركت با شركای اقتصادی اش حدود 20هزار ميليارد 
تومان شد. 300 هزار فرصت شغلی ايجاد شد كه برابر با تعهدی بود 

كه در شورای عالی اشتغال عنوان شده بود محقق گرديد. 
وی در ادامه با اشاره به اهميت امنيت غذايی به اقدامات بنياد بركت 
در اين حوزه اشــاره و عنوان كرد، از ابتدای فعاليت بنياد بركت اين 
اصل مورد توجه بوده و طرح های خردی كه در خانواده های روستايی 
اجرا شــده در اين چارچوب بوده است. بيش از 50 درصد طرح های 
اجرا شــده در حوزه اقتصادی با اين محور بوده است كه ذيل مسئله 
كشاورزی تعريف شده اســت. تركمانه تاكيد كرد: از ديگر ماموريت 
ســتاد اجرايی فرمان امام و بنياد بركت ايجاد امنيت غذايی است و 
در اين حوزه 144 هزار طرح اقتصادی معرفی كرده ايم كه 540 هزار 

شغل ايجاد كرده است.
وی درباره فرصت های شــغلی ايجاد شــده توسط بنياد بركت نيز با 
اشــاره به ايجاد تقريبا 25 هزار فرصت شــغلی در حوزه ابخيز داری 
تاكيد كرد كه در حوزه كشاورزی 70 هزار فرصت شغلی ايجاد شده 
اســت. هدف گذاری نهايی بنياد بركت در عرصه های مختلف 400 

هزار فرصت شغلی می باشد. 
تركمانه در باب فعاليت های بنياد بركت در ســال 1402 نيز با اشاره 

به تاكيدات مقام معظم رهبری به مســئله امنيت غذايی و كشاورزی 
و اقتصــاد دريا عنوان كرد، در حــال حاضر تنها از 5 درصد ظرفيت 
دريايی كشور استفاده می شــود و از 5 ميليون منابع غذايی موجود 
تنها يك ميليون و 200 هزار ميليون برداشــت می شود كه به دنبال 
افزايش اين ســهم هســتيم. در همين حال آبزی پروری اصلی مهم 
اســت كه بايد در تامين امنيت غذايی مورد توجه قرار گيرد. 8 هزار 
طــرح اجرايی در اين حوزه داريم كه می تواند شــروعی خوب برای 

رسيدن به اين هدف باشد. 
در بخش كشــاورزی نيز حلقه های اصلی را كــه بنياد می تواند در 
آنجا مشاركت نمايد را ايجاد كرده ايم كه از آن جمله افزايش كشت 
گلخانه ای است كه با تکيه بر دانش بنيان ها و فن آوری روز پيگيری 
می شود كه هم در حوزه اشتغالگزايی و هم توليد غذايی نقش مهمی 
خواهد داشــت. در پايان وی خلاصه اقدامات در حوزه امنيت غذايی 

را به دو زنجيره آبی و سبز تقسيم بندی نمود. 
تركمانه در ادامه با بيان اينکه ماموريت مهم امســال توليد پوشاك 
اسلامی است، گفت: به اين حوزه هم ورود كرديم و به دنبال طراحی 
و توليدپوشاك اسلامی جديد هستيم. وی تاكيد كرد: به دليل اينکه 
توليد پوشــاك اسلامی كم شده است وارد اين حوزه شده ايم و تلاش 
می كنيم كه قيمت پوشــاك اســلامی را پاييــن بياوريم و عرضه را 

افزايش می دهيم.
تركمانــه از راه انــدازی اولين كارخانه توليد پارچه چادر مشــکی با 
تکنولوژی و فناوری روز دنيا خبر داد و گفت: به طور قطع با كاهش 
هزينه های توليد، قيمت محصولات از جمله چادر مشکی هم كاهش 
پيــدا می كند. وی در ادامه از ســاخت و راه انــدازی كارخانه چادر 

مشکی تا پايان سال خبر داد. 
محمد تركمانه درباره ســهم ســتاد اجرايی فرمان و بنياد بركت در 
پروژه نهضت ملی مســکن و تامين مســکن خانوار دارای دو معلول 
به بالا اظهار داشــت: يکی از مأموريت های ستاداجرايی فرمان امام 
حمايت از محرومان در تامين مســکن اســت اما به صورت مستقيم 
وارد بخش مســکن نشــده ايم. تعهد ســتاد اجرايی فرمان امام در 
پروژه نهضت ملی مســکن ساخت 50 هزار مسکن است كه آن را تا 

100هزار مسکن افزايش می دهيم.
وی ادامه داد: تا كنون بيش از 42 هزار مســکن به محرومان و اقشار 
كم درآمد تحويل داده ايم و اين روند را ادامه می دهيم و اوايل امسال 
هــم 2 هزار و 200 واحد به مخاطب هدف و تحت پوشــش كميته 
امداد و ســازمان بهزيستی تحويل شد. مديرعامل بنياد بركت افزود: 
از ابتدای فعاليت بنياد بركت، 42 هزار طرح اجرا شــده اســت. در 
همين حال در طرح هــای جديد تعهد تحويل 3 هزار و 500 واحد 
مســکونی به خانوار دارای دو معلول و بيشــتر را داشتيم كه از اين 
تعداد تنها220 واحد باقيمانده و تمام آنها به متقاضيان واجد شرايط 

تحويل شده است.

مدیر عامل بنیاد برکت خبر داد:

اشتغالزایی با تکیه بر توانمندسازی مناطق محروم  

|         دوشنبه|29 خرداد 1402|شماره 6164| 

اذان ظهر: 12:06 اذان مغرب: 19:44 اذان صبح فردا: 3:02  طلوع آفتاب فردا: 4:48

فخـــا

اخبــــار


